



Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2014

FROM MONITORING PUBLIC OPINION TO STUDYING THE SOCIAL MECHANISM OF TRANSFORMATION OF RUSSIAN SOCIETY

Lyudmila Hahulina

Abstract

The author discovers the formation of collective VTsIOM (then – Levada-Center), research and methodological principles of it's work and the role T. Zaslavskaya in this process. The problems of monitoring in the formation of sociological research in Russia are analyzed. It is shows how on the bases the monitoring data of economic and social change Zaslavskaya developed the concept of the social mechanism of the transformation of Russian society.

Keywords list (en): Zaslavskaya, case studies, monitoring of public opinion, economic and social change, social transformation

Date of publication: 01.09.2014

Citation link:

Hahulina L. FROM MONITORING PUBLIC OPINION TO STUDYING THE SOCIAL MECHANISM OF TRANSFORMATION OF RUSSIAN SOCIETY // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 5 C. 27-32 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-85/>

ОТ МОНИТОРИНГА ОБЩЕСТВЕННОГО МНЕНИЯ К ИЗУЧЕНИЮ СОЦИАЛЬНОГО МЕХАНИЗМА ТРАНСФОРМАЦИИ РОССИЙСКОГО ОБЩЕСТВА

Хахулина Людмила

Аннотация

Автор рассказывает о формировании коллектива ВЦИОМ (затем – Левада-Центра) и научно-методологических принципах его работы, о роли Т. Заславской в этом процессе. Освещены проблемы становления мониторинговых социологических исследований в России. Показано, как на основе данных мониторинга экономических и социальных перемен Заславская разрабатывала концепцию социального механизма трансформации российского общества.

Ключевые слова: Заславская, социологические исследования, мониторинг общественного мнения, экономические и социальные перемены, социальная трансформация

Дата публикации: 01.09.2014

Ссылка для цитирования:

Хахулина Л. ОТ МОНИТОРИНГА ОБЩЕСТВЕННОГО МНЕНИЯ К ИЗУЧЕНИЮ СОЦИАЛЬНОГО МЕХАНИЗМА ТРАНСФОРМАЦИИ РОССИЙСКОГО ОБЩЕСТВА // Общественные науки и современность. – 2014. – Номер 5 С. 27-32 .
URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-85/>